

Original article: <https://arm.sputniknews.ru/amp/20231026/baqvum-hajeri-datavarutjunnern-aporini-en-ev-bemakanacvats-eghishe-kirakvosjan-67768739.html>

Translation from Libertas: [English](#) - [French](#)

Yeghiche Kirakosyan: the trials of Armenians in Baku are illegal and rigged



Yeghiche Kirakosyan. Archive photo © Sputnik / Asatur Yesayants

The Armenian side has "interstate complaint number 2", which refers to the flagrant violations of our compatriots' fundamental rights to justice during the trial itself.

YEREVAN, October 26 - Sputnik. The trials of Armenians in Baku are illegal and rigged. Yeghiche Kirakosyan, RA's representative for international legal affairs, said as much today in a conversation with journalists.

"Not only that of Vagif Khachatryan, but I'm thinking of the 2021 trials of our captive compatriots. Regarding the current trials, we said they were illegal and rigged," he stressed.

We previously reported that Vagif Khachatryan, abducted by the Azerbaijani army in the Lachin corridor, declared that he did not accept the charges brought against him in Baku.

In this regard, according to Yeghiche Kirakosyan, the Armenian side has "interstate complaint number 2", which refers to flagrant violations of our compatriots' fundamental rights to justice, during the trial itself, or the so-called concept of denial of justice.

"Unfortunately, the mechanisms of the ECHR don't allow us to get much more involved. Even though we have tried to submit a request for release, we must continue to work in this direction as much as possible, and also reflect on other possible measures to protect the rights of our compatriots in order to ensure effective protection", - stressed Yeghiche Kirakosyan.

He also informed that at present, eight leading members of the Nagorno Karabakh and numerous soldiers are still detained in Baku prisons, the number of which Kirakosyan was unable to give.

Yéghiché Kirakosyan: les procès des arméniens à Bakou sont illégaux et truqués



Yéghiché Kirakosyan. Photo d'archive © Sputnik / Asatur Yesayants

La partie arménienne dispose de la « plainte interétatique numéro 2 », qui fait référence aux violations flagrantes des droits fondamentaux en matière de justice de nos compatriotes au cours du procès lui-même.

EREVAN, 26 octobre 2023 – Sputnik. Les procès des Arméniens à Bakou sont illégaux et truqués. Yéghishé Kirakosyan, représentant de la RA pour les affaires juridiques internationales, l'a déclaré aujourd'hui lors d'une conversation avec des journalistes.

"Non seulement celui de Vagif Khachatryan, mais je pense aux procès de 2021 de nos compatriotes captifs. Concernant les procès en cours, nous avons dit qu'ils étaient illégaux et truqués", a-t-il souligné.

Nous avons rapporté précédemment que Vagif Khachatryan, enlevé par l'armée azerbaïdjanaise dans le couloir de Lachin, a déclaré qu'il n'acceptait pas les accusations portées contre lui à Bakou.

À cet égard, selon Yéghishé Kirakosyan, la partie arménienne dispose de la « plainte interétatique numéro 2 », qui fait référence aux violations flagrantes des droits fondamentaux de nos compatriotes en matière de justice, au cours du procès lui-même, ou au soi-disant concept de déni de justice.

"Malheureusement, les mécanismes de la CEDH ne nous permettent pas de nous impliquer beaucoup plus. Même si nous avons essayé de présenter une demande de libération, nous devons continuer à travailler dans cette direction autant que possible, et aussi réfléchir à d'autres mesures possibles pour protéger les droits de nos compatriotes afin d'assurer une protection efficace", - a souligné Yéghishé Kirakosyan.

Il a également informé qu'à l'heure actuelle, huit membres dirigeants du Haut Karabakh et de nombreux soldats sont toujours détenus dans les prisons de Bakou, dont Kirakosyan n'a pas pu donner le nombre.